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Досягнення науково-технічного
прогресу—у виробництво

(ЕКОНОМІЧНИЙ ОГЛЯД)
Більше двох років пройшло з того часу, як пар

тія взяла курс на прискорення науково-технічного 
прогресу. Це економічна стратегія, основний важіль 
інтенсифікації народного господарства і підвищення 
його ефективності. В цю роботу включилися і ко
лективи промислових підприємств нашого міста та 
району. Ними чимало зроблено для впровадження 
досягнень науки і техніки у виробництво. Так, комп
лексно механізовано і автоматизовано 8 цехів, діль
ниць, введено в дію 8 потокових і автоматизованих 
ліній, 16 автоматичних маніпуляторів, впроваджено 
6/8 науково-технічних заходів, 153 технологічні 
процеси. Є позитивний досвід по впровадженню без
відходних технологій на заводах пластмас, алюміні
євих будівельних конструкцій Певних успіхів по 
ресурсозоереженню, залученню в господарський 
оборот відходів виробництва добилися колективи 
деревообробного комбінату і виробничого деревооб
робного об’єднання.

Та чи можна сказати, що у нас з використанням 
досягнень науково-технічного прогресу все гаразд? 
Ні. Навпаки. В минулому році в порівнянні з 1985 
роком навіть намітився спад у віддачі від нововве
день. Наприклад, за рахунок впровадження досяг
нень науки і техніки в першому році XII п’яти
річки приріст продуктивності праці становить лише 
1,9 процента від загального її зростання. В кінці ж 
XI п’ятирічки цей показник сягав 2,3 процента. 
Менше одного процента приросту продуктивності 
праці отримано на заводах порошкової металургії, 
шиноремонтному, нестандартного' комунального об
ладнання, хлібозаводі, заводобудівному комбінаті. 
Це вказує на відсутність цілеспрямованої, послідовної 
роботи з боку організаторів виробництва, партійних 
комітетів і бюро. Діють старі стереотипи кампаній
щини і розкачки. .

Особливо знизилась ефективність від науково- 
технічних заходів в минулому році на заводі алю
мінієвих будівельних конструкцій. Тут при витра
тах близько півтора мільйона карбованців умовно 
вивільнено лише 28 чоловік, строк окупності за
трат 345 місяців. Приріст прибутку на один карбо
ванець затрат становив лише три копійки.

Таке ж можна сказати про фабрики верхнього 
дитячого трикотажу та Гоголівську стрічкоткацьку. 
В цих двох колективах витрати перевищили міль

йон карбованців, а строк окупності становить біль
ше 50 місяців. Приріст прибутку на один карбова
нець затрат близько 20 копійок.

В минулому році зовсім не займалися питаннями 
науково-технічного прогресу колективи дослідно- 
експериментального заводу будівельних конструкцій 
тресту «Броварисільбуд», дослідно-експерименталь
ного заводу, деревообробного комбінату, друкарні, 
молокозаводу і комбікормового заводу. В цьому ро
ці до них приєдналися ще й заводи ремонтно-меха
нічний, шиноремонтний, нестандартного комуналь
ного обладнання, заводобудівний комбінат

Слабо зорієнтовані на вирішення завдань підви
щення технічного рівня, надійності і якості продук
ції, що випускається, технічні і проектно-конструк
торські служби підприємств. Ефективність їх робо
ти залишається низькою. Наприклад, на тому ж за
воді алюмінієвих будівельних конструкцій від впро- 
задження 344 розробок 71 конструктора отримано 
в минулому році економічний ефект 213,4 тисячі 
карбованців. По три тисячі карбованців на конст
руктора, що не набагато більше його річної зар
плати. На заводі «Торгмаш» від розробок 17 кон
структорів — річний ефект 17 тисяч карбованців! 
Така ж ефективність конструкторських розробок 1 
на інших підприємствах. Вони, в кращому випад
ку, окуповують затрати на своє утримання.

Виходить, що науково-технічний прогрес на на- 
■ЙШ* дрошцсливні. ..»• не замиль при-,
орітетного, провідного місця в розв язанні завдань 
інтенсифікації виробництва, підвищення ефектив
ності і якості всієї роботи, досягнення високих кін
цевих результатів. А партійні організації свою ро
боту по цій важливій проблемі зводять до обгово
рення питань на зборах або засіданнях бюро, пере
довірились господарським керівникам, мало питають 
з них. Комісії контролю діяльності адміністрації 
слабо здійснюють свої функції, безініціативні, а є 
вони на всіх підприємствах.

На червневому (1987 р.) Пленумі ЦК КПРС 
відзначалося, що в нових умовах господарювання 
підприємство не може успішно функціонувати, не 
спираючись на науково-технічний прогрес. Настав 
час ломки старих стереотипів байдужості і нерозво- 
ротливості до нового, прогресивного.

ВАГОМА ПРИБАВКА
ЗА ІНІЦІАТИВОЮ ПЛОСКІВЦІВ

З кожним днем усе 
більшого розмаху наби
рає кампанія по закупівлі 
в населення лишків сіль- 
госппродуктів, одержаних 
в особистих підсобних го
сподарствах. Станом на 
1 липня ц. р. на заготі
вельні пункти сіл району 
надійшло 6.467 тонн мо
лока при піврічному зав
данні 5.348 тонн. Від кож
ної корови, що є у влас
ності громадян, його за
куплено в середньому по 
1.007 кілограмів. У порів
нянні з відповідним пері
одом минулого року про
даж державі цінного хар
чового продукту збільшив
ся на 919 тонн.

Відрадно те, що з кож
ним роком усе більше 
мешканців сіл Броварщи- 
ни проявляють заінтере
сованість у реалізації 
Продовольчої програми. 
Так, з піврічним завдан
ням по закупівлі лишків 
молока успішно справили
ся більше 20 виконкомів 
Рад народних депутатів. 
Найвагоміший внесок у 
створення достатку в про
дуктах харчування зроби
ли жителі Гоголева, кот
рі вже реалізували держа
ві 861 тонну молока, що

на 258 тонн більше ми
нулорічного показника 
Одержання вагомої при
бавки забезпечили й жи 
телі населених пунктів, 
розташованих на терито
рії Жердівської сільради. 
Цілеспрямована робота по 
розвитку особистих під
собних господарств, яку 
проводять адміністрація 
радгоспу «Жердівський» 
та виконком сільради, до
зволила закупити в їх 
власників 450 тонн моло
ка, на 159 тонн більше, 
ніж торік.

Успішно також справля
ються із доведеними зав. 
даннями ініціатори супер
ництва серед жителів Бро- 
варщнни — громадяни Пло
ского. Продовжують наро
щувати темпи заготівель
ної кампанії виконкоми 
Погребівської, Калитянсь- 
кої, інших місцевих Рад 
району.

Не менш успішно про
ходить 1 закупівля в сель
чан лишків м’яса, його 
реалізовано державі по
над 1100 тонн. Це на 33J 
тонну більше проти відпо. 
відного періоду минулого 
року.

Л. МИРОНЕНКО, 
економіст райплану

СЕСІЯ РАЙОННОЇ
РАДИ НАРОДНИХ 

ДЕПУТАТІВ
Минулої суботи в залі 

засідань райвиконкому 
відбулася I сесія район
ної Ради народних депу
таті® XX скликання. За 
дорученням партійної гру
пи її відкрив старійшина, 
депутат М. М. Прокопен
ко. З доповіддю мандат
ної комісії про визнання 
повноважень депутатів 
райради виступив заступ
ник голови комісії депу
тат С. І. Лукашевич

Сесія одноголосно обра
ла головою райвиконкому 
депутата І. С. Рудака. 
Першим заступником го
лови райвиконкому, голо
вою ради РАПО обрано 
депутата А. В. Верезов- 
ського, заступником — 
депутата Я. А. Стеценка, 
заступником, головою ра
йонної планової комісії
A. Г. Круковського, сек
ретарем — депутата О. С. 
Рачннську. Членами рай
виконкому обрані: пер
ший секретар міськкому 

4jgpTii А. Д. Фролов, слю
сар радгоспу' «Великоди- 
мерський» В. С. Грнкун, 
директор радгоспу «Гого- 
лівський» А. Т. Косенко, 
секретар парткому тресту 
«Броварисільбуд» В. В. 
Кадацькнй, голова Плос- 
ківського сільвиконкому
B. М. Дрєсвянська, керу
юча відділенням Держбан
ку А. Ю. Пурик, брига
дир держплемптахозаводу 
«Рудня» В. О. Лисий, 
оператор радгоспу-комбі- 
нату «Калитянський» іме
ні 50-річчя СРСР Л. М. 
Лебідь.

На сесії утворено по
стійні комісії районної 
Ради народних депутатів 
XX скликання, затвердже
но завідуючих відділами 
та начальників управлінь 
виконкому райради, утво
рено об’єднаний міський 
комітет народного конт
ролю, затверджено його 
склад. Головою міського 
комітету НК призначено 
П. В. Гонтарева, який до 
цього працював завідую
чим промислово - тран
спортним відділом міськ
кому партії. На організа
ційній сесії райради та
кож утворено й затверд
жено склад комісій при 
виконавчому комітеті — 
спостережної, у справах 
неповнолітніх, по бороть
бі з пияцтвом, адміністра
тивної, по радянських

традиціях, святах 1 обря
дах, а також обрано М. І. 
Дороніна галовою район
ного народного суду.

На розгляд І сесії рай
ради було також винесе
но питання «Про завдан
ня місцевих Рад госпо
дарських 1 медичних орга
нів району по дальшому 
покращенню медичного 
обслуговування населен
ня». З доповіддю з цьо-. 
го питання виступив за
ступник голови райвикон
кому депутат Я. А. Сте- 
ценко.

В обговоренні доповіді 
вдяли участь депутати 
ткаля Гоголівської стріч
коткацької фабрики Н. Г. 
Бутко, бригадир бригади 
закритого грунту радгос
пу «Русанівський» Т. А. 
Дяченко, оператор машин
ного доїння птахорадгос- 
пу «Семиполківський» 
Н. Ф. Воейкова, поміч
ник бригадира радгоспу 
«Авангард» Г. О. Скок та 
ІНШІ а

3 обговореного питання 
прийнято відповідне рі
шення.

З іншого питання «Про 
хід виконання організа
ційно-господарських захо
дів районної Ради народ
них депутатів по втілен
ню в життя рішень 
XXVII з’їзду КПРС 1 
XXVII з’їзду Компартії 
України» на сесії висту
пив з доповіддю голова 
райвиконкому І. С. Ру- 
дак

З цього питання було 
прийнято відповідне рі
шення.

Депутати прийняли до 
віідома інформацію про 
виконання критичних за
уважень і пропозицій, ви
словлених учасниками 
VIII і IX сесій районної 
Ради народних депутатів 
XIX скликання, а також 
затверджено заходи по 
виконанню наказів вибор
ців, даних депутатам рай
ради XX скликання.

У роботі сесії взяв 
участь і виступив проку
рор області Ю. О. Анто
ненко.

На цьому І сесія район
ної Ради народних депу
татів свою роботу закін
чила.

Звіт із сесії буде опуб
ліковано.

'»

ПРИЗНАЧЕННЯ
ГОЛОВА МІСЬКОГО КОМІТЕТУ 

НАРОДНОГО КОНТРОЛЮ
Рішенням сесій міської та 

районної Рад народних де
путатів головою міського 
комітету народного контро- 
ію призначено Гонтарева 
Петра Васильовича замість 
І пана Федоровича Дворніка. 
н зв'язку з виходом остан
нього на пенсію

Гонтарев П В.. 1В48 року 
народження, росіянин, осві
та вища, член КПРС з 1972 
року. Працював слюсарем 
на заводі порошкової мета
лургії, конструктором, за
ступником 1 начальником 
конструкторсько - техноло- 
і ічного відділу ремонтно- 
механічного заводу 3 1980 
року — у міськкомі Ком
партії України: інструктор 
організаційного відділу, за
відуючий промислово-тран
спортним відділом.

ВУГІЛЛЯ ПІДЕ 
ПО ТРУБАХ 

Новосибірськ. Прокла
дання вуглепроводу з Куз
басу в Новосибірськ 
завершив колек
тив «Новосибірськтрубо- 
провідбуду». По підземній 
магістралі завдовжки 260 
кілометрів з шахти «Ин- 
ская» вугільна пульпа по
трапить у топки споруд
жуваної Новосибірської 
ТЕЦ-5. Збудовано пер
ший у країні вуглепро- 
від, який дає змогу засто. 
сувати ефективний метод 
транспортування твердого 
палива (ТАРС).

ЗВЕДЕННЯ
міського інформаційно-обчислювального 

центру держстатистики 
про хід заготівлі кормів 
у господарствах району 
на 6 липня 1987 року



ІЗ СЕСІЇ
МІСЬКОЇ РАДИ

НАРОДНИХ
ДЕПУТАТІВ
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ПРИСКОРИТИ РОЗВ'ЯЗАННЯ 
СОЦІАЛЬНИХ ПИТАНЬ

Як уже повідомлялося, на сесії 
міської Ради народних депутатів об
говорено питання «Про стан виконаїн- 
ня заходів міської Ради народних 
депутатів по реалізації рішень XXVII 
з'їзду КПРС, XXVII з’їзду Компартії 
України, постанов XXVI обласної 
партійної конференції та пленуму 
міськкому Компартій’ України».

Виступаючи з доповіддю, голова 
міськвиконкому В. М. Зволь зазна
чив, що в період після XXVII з’їзду 
КПРС міська Рада народних депу
татів, виконуючи партійні рішення, 
багато зробила для розв’язання соці
альних питань, благоустрою міста, на
лагодження тісніших зв’язків між ви
борцями 1 депутатами, розширенню 
гласності роботи міськвиконкому.

Питання, які виносились на роз
гляд сесій, попередньо через газету, 
шляхом анкетуваїння доносились до 
жителіів міста, щоб вони їх могли ви
вчити і внести свої пропозиції, кри
тичні зауваження, побажання. Думки 
виборців враховувались при підготов
ці рішень своїй 1 засідань виконко
му.

Протягом двох минулих років чле
ни міськвиконкому, депутати частіше 
зустрічались з людьми безпосередньо 
в трудових колективах 1 за місцем 
їх проживання, що давало змогу 
краще бачити, над чим працювати 
зараз і на перспективу. Практикува
лися виїзні прийоми громадян, ве
чори запитань І відповідей, дні від
критого листа, виїзні консультпунк- 
ти з питань соціального забевлвчен
ня та інших питань. Про результа- 
тивніість роботи міської Ради народ
них депутатів говорять 1 такі факти, 
що кількість письмових скарг 1 за
яв трудящих to року в рік зменшу- 

'СТМЧГ ЯКгпо в 1981 році їх було 
4030 штук, то в 1986 році (початок 
п’ятирічки) — 2046. В першому піів- 
рПччії цього року кількість звертань 
громадян була на 148 менша, ніж за 
в дповідний період того року. В ми
нулому .році місто зайняло друге міс
це в республіканському соціалістич
ному змаганні на кращу організацію 
благоустрою.

Все позитивне, кращий досвід, нові- 
форми роботи, сказав доповідач, по
винні стяги нормою діяльності кож
ного депутата, .працівника міськви
конкому, адже в умовах перебудови 
люди не терпітимуть застою, бюро
кратизму 1 тяганини. Зараз вони час
тіше стаїли відвідувати виконком, 
бувати «а прийомах у його керівни
цтва, звертатися зі скаргами 1 пропо
зиціями. Це говорить про зростаючу 
роль виконкому, про те, що йому ві
рять, сподіваються на позитивне ви
рішення їх прохань. І ми самі відчу
ваємо велике вдоволення від того, 
що можемо допомогти людині. Але 
це не завжди вдається. Особливо, ко
ли прохання суперечать закону. Одні 
розуміють причину відмови, інші 1 
чути нічого не хочуть. Споживацькі 
настрої затьмарюють і закон, 1 по
треби ближніх. Такі люди лишаються 
невдоволеними 1 виконкомом, і його 
керівництвом.

Голова міськвиконкому зосередив 
увагу депутатів на соціальних проб
лемах. Вони сьогодні найгостріші і 
розв’язувати їх потрібно всією грома
дою. Кожен депутат, кожен житель 
міста повинен внести свою частку 
праці, щоб найшвидше' будувалися 
житло, школи, дитячі садки, міський 
парк. Та й краще треба зберігати те. 
що вже маємо.

На основі п’ятирічного плану були 
розробліеіні пропозиції по дольовій 
участі підприємств і організацій у 
будівництві -необхідних місту об’єктів 
соціально культурного 1 побутового 
призначення на XII п’ятирічку 1 до 
2000 року. Частина таких об’єктів 
уже споруджується. Більшість керів
ників відповідально ставиться до 
цього. Це — директори заводів по
рошкової металургії О. Г. Больше- 
ченко, алюмінієвих будівельних кон 
струкЦій — М. С. Махновський, ке
руючий трестом «Теплицятехмюн- 
таж» А. А. Руденко. А перші ке
рівники заводів «Торгмаш» І. Г. Ага
пов. шиноремонтного — Є. П. Круг
лик та Інші дуже слабо беруть участь 
у цій важливій справі.

За ходом будівництва всіх міських 

об'єктів міськвиконком налагодив 
оперативний контроль. Разом з тим 
вбн ще не добився 100-процентного 
виконання плану. По житлу він ви
конаний тільки на 78 процентів, по 
об’єктах комунального господарства 
— на 70 процентів. Та й в цілому 
міські будівельні організації не 
справляються з планами. Відставан
ня по генпідряду становить півтора 
мільйона карбованців і власними си
лами — мільйон двісті тисяч карбо
ванців Тяпнуть нас назад БМУ-35, 
БЗБК, РБУ-4, ПМ.К-5.

Сьогодні особлива увага приділя
ється розвитку сфери послуг. За пе
ріод минулого скликання Ради вве
дено в Дію 1.350 квадратних метрів 
торгової площі, об’єктів громадсько
го харчування на 180 місць, праль
ню-химчистку, відремонтовано два ка
фе — «Ровесник» 1 «Фонтеней-су- 
Буа», Відкрито два нових автобусних 
маршрути — Вравари — Київ (екс
прес) та Ке 2 на домобудівний комбі
нат. На хлібозаводі почав функціону
вати кондитерський цех. Та цього ма
ло. Сфера послуг ще не задоволь
няє запитів жителів міста-. Особливо 
це стосується системи громадського 
харчування. Багато претензій є до 
обслуговування як у сфері торгівлі, 
так 1 побуту. Дуже повільно йде пе
ребудова в цих галузях. Тут слабо 
ще впроваджують нові види послуг. 
Сьогодні слід думати про день завт- 
рашШй. Але не всі це розуміють. 
Управління торгівлі (А. Г. Горохов- 
ський), оптово-роздрібний плодоово
чевий комбінат (В. І. Бугайчук) Із 
запізненням зайнялись підготовкою 
документації на проектування баз, а 
комбінат громадського харчування 
(О. І. Єщеніко) ще й не приступив до 
цієї роботи.

Не вСі проблеми розв’язані з тран
спортним обслуговуванням. Це викли
кає справедливі нарікання людей. 
Сподіваємося, що з приходом нового 
керівництва стан справ поліпшиться, 
а виконком у цьому питанні всіляко 
Допомагатиме автотранспортникам.

Доповідач звернув увагу депутатів 
на напруженість обстановки в місті 
з пияцтвом і самогоноварінням. За 
шість місяців цього року було 1172 
випадки порушення антиалкогольного 
законодавства, або на 363 більше, 
ніж у першому пйдріччі 1986 року. 
Послабили боротьбу з цим злом на 
заводах пластмас, ЭПМ, РМЗ, БЗСК. 
ПДБП-2, у виробничих підрозділах 
тресту «Броварипромжитлобуд», 
АТП-13209, автобазі № 3. В медви
тверезнику побувало 850 чоловік, що 
на 309 більше, ніж у першому пів
річчі минулого року.

Виявлено 46 осередків самогоно
варіння. До кримінальної відпові
дальності за виготовлення самогону 
притяонуго 39 чоловік. На 139 на
кладено штраф від 50 до 100 карбо 
ванщів за придбання «сивухи». Ці 
цифри більші, ніж у минулому році. 
На багатьох Підприємствах і в орга
нізаціях міста немає взаємодії у ро
боті пю боротьбі з пияцтвом між ко
місіями. товариствами боротьби за 
тверезість з іншими громадськими 
формуваннями. Мало цій проблемі 
приділяють уваги 1 депутатські групи, 
окремі депутати. В більшості випад
ків на підприємствах, в організаціях 
розглядаються тільки порушники.

Дуже рідко заслуховуються керів
ники структурних підрозділів. Мало 
уваги приділяється організації куль
турного відпочинку трудівників, особ
ливо в будівельних організаціях. А 
хіба це не поле діяльності для депу
татів? У нас у місті є розгалужена 
мережа спортивних споруд. Але на
явні можливості використовуються 
недостатньо. В багатьох колективах 
фізкультури планомірна масова фіз
культурно-оздоровча робота підміня
ється проведенням епізодичних мало- 
численних змагань. Масовість видно 
тільки на паперах, а не на стадіонах, 
у спортивних залах і плавальних ба 
сейнах. Аналізуючи хід виконання 
програми «Дозвілля», видно, що біль
ше половини населення міста не бе
ре в .ній участі. Чому? Відповідь 
проста. Для того, щоб розумно, пра
вильно відпочивати, потрібно вміти, 
це робити, мати певні навики. Опи
тування показують, що танцювати. 

плавати вміє лише Ледь більше по
ловини молоді віком до 30 років. 
Співати, грати на музичних Ін
струментах. в вюлейбол, теніс, фо
тографувати тощо—1 того менше. Ось 
де непочатий край роботи для пра
цівників культури, спорту, закладів 
народної освіти.

Червневий (1987 р.) Пленум ЦК 
КПРС, сказав на закінчення В. М. 
Зволь, висунув нові завдання по при
скоренню соціально-економіїчного роз
витку країни. І нам. депутатам 
міськради XX скликання, необхідно 
докласти максимум зусиль, щоб у 
найкоротші строки розв’язати соці 
альні проблеми, добитися задоволен
ня потреб жителів міста.

Виступаючи в обговоренні допові
ді, начальник цеху заводу порошко
вої металургії В. Н. Білогуб відзна 
чив, що на підприємстві за період 
після XXVII з’їзду КПРС багато 
зроблено для поліпшення умов праці 
1 відпочинку заводчан. В більшості 
цехів реконструйовано побутові при
міщення. вони мають хороший есте 
тичний вигляд. Діють відновлюваль 
ні центри, кімнати приймання їжі. 
В крупних цехах намічається облад
нання невеликих спортивних залів. 
Це позитивно впливає на настрій 
працюючих, їх продуктивність праці, 
допомагає успішно справлятися з по
ставленими перед колективом заводу 
завданнями. Але проблемою на сьо 
годнішній день залишаються завод
ські їдальні. їх робота не відповідає 
запитам трудівників. Нестача І висо
ка плинність кадрів в їдальнях від
бивається на якості приготування 
їжі. Багатьом робітникам в силу спе
цифіки роботи потрібні дієтичні блю
да. Але питання правильного підбору 
раціонів практично не вирішено. Не
має спеціаліста-дієтолога.

Транспортувальник заводу «Торг 
маш» А. М. Остапок сказав, що в де
путата до всього має бути інтерес, 
він не повинен проходити байдуже 
повз так звані дрібниці. Наприклад, 
помітив, що в центрі міста три літри 
квасу коштують 40 копійок, а біля за- 
воду «Торгмаш» — 42 копійки. На 
запитання: «Чому так?» — почув у 
відповідь — «Щоб не проторгува
тись». І з подібним у сфері послуг 
можна зустрітися часто. Звернув ува 
гу також на нерівномірність розвит
ку закладів для відпочинку між цент
ром міста і районом заводу «Торг1 
маш». Там виборці просять відкрити 
вечірнє кафе, зробити танцювальний 
майданчик, поставити автомати для 
газованої води. Щоб це питання ви
рішити, необхідно об’єднати зусилля 
всіх підприємств 1 організацій, які 
знаходяться в тому районі.

Активізація людського фактора в 
розв'язанні економічних проблем, го
ворила старший Інженер деревооб
робного комбінату Л. І. Єлюхіиа, за
лежить від турботи про людей, побу
ту, умов праці, забезпечення їх жит
лом. На комбінаті це важливе питан 
ня взялися розв’язати за допомогою 
будівництва житла господарським 
способом. Зараз будується 58-квар 
тирний будинок (друга половина 
118-квартирного) за рахунок соц 
культпобуту. Та затримка за буді
вельними матеріалами. їх не виста 
чає. Потрібна допомога. Депутати 
ДОКу докладуть всіх зусиль, щоб 
питання будівництва житла пошвид- 
ше вирішувалось.

На сесії міської Ради народних де
путатів виступив перший секретар 
міськкому Компартії України А. Д. 
Фролов. Він поздоровив присутніх в 
виявленим їм виборцями довір’ям 1 
наголосив, що підняті на сесії проб
леми можна вирішити тільки при ак
тивній роботі кожного депутата. А 
працювати є над чим. Перш за все 
це житлова проблема. Вона постав
лена XXVII з’їздом КПРС, 1 ми від 
неї не відступимось. Люди нас не 
зрозуміють, якщо, розгортаючи пере
будову, не знайдемо реальних шляхів 
її реалізації. Зараз найбільші черги 
на отримання житла на заводі по
рошкової металургії, заводобудівно 
му комбінаті, тресті «Броварипром
житлобуд», фабриці верхнього дитя
чого трикотажу, заводах пластмас і 

«Торгмаш». В минулій п’ятирічці 
нам не вдалося скоротити чергу. Нав
паки, вона зросла з 3.5 тисячі до 
5,5 тисячі чоловік В цілому ж по 
місту за 1987—-1990 роки передба
чено побудувати за рахунок всіх 
джерел фінансування 5065 квартир. 
Залишок існуючої черги на кінець 
п’ятирічки складе понад тисячу сі
мей. Тому основна вага вирішення 
цієї проблеми ляже на XIII 1 XIV 
п’ятирічки, протягом яких буде буду
ватись по 8,4 тисячі квартир.

У нинішній Же п’ятирічці будівни 
цтво житла ускладнюється ще й тим, 
що з наступного року не будуть бу
дуватися будинки в конструкціях 
«Київміськбуду». Тому зараз дуже 
необхідно в най коротший строк освої
ти виробничі потужності Броварсько
го комбінату крупнопанельного домо 
будування, закінчити спорудження 
другої його черги. Для цього всім 
колективам міста слід подати домо
будівному комбінату допомогу мате
ріальними і людськими ресурсами. 
Можливо, тимчасово, в збиток Іншим 
об'єктам, іншим завданням, але обо
в'язково маємо забезпечити будівни 
цтво житла власними конструкціями. 
Просто Іншого вибору у нас немає. 
А в трудових колективах потрібно 
побільше проявляти Ініціативи, буду 
вати житло господарським способом, 
як це роблять на деревообробному 
комбінаті 1 управлінні виробничо-тех
нологічного забезпечення 1 комплек
тації.

Залишається нерозв'язаною проб 
лема забезпечення дітей місцями в 
дитячих дошкільних закладах. Сьо 
годні дитячі комбінати переповнені 
на 250 дітей. Черга на отримання 
місць у дитячих дошкільних закла
дахперевищує тисячу.- В цїй п’яти1 
річці передбачено побудувати до
шкільних закладів на 1.360 місць. 
Це закриє потреби тільки існуючої 
зараз черги.

Тому не можна не погодитися з 
висновком червневого Пленуму ЦК 
КПРС про те, що в нинішній ситуа 
ції особливо нетерпима пасивність 
тих керівників, які не використову 
ють нові можливості для вирішення 
соціальних проблем Тут ще спрацьо
вує споживацька звичка, що хтось 
побудує. Зараз за колективи їх соці
альні питання ніхто вирішувати не 
буде. Потрібно самим господарювати, 
добиватися оперативного розв’язання 
Існуючих проблем.

Міськвиконкому, депутатам необ 
хідно взятися за прискорення розвит 
ку сфери платних послуг. Вони в тій 
чи іншій формі робляться, але гроші 
від них потрапляють не завжди в 
державну кишеню. Взяти, наприклад, 
транспорт. Якщо людині щось необ
хідно перевезти, а вона не може це 
зробити на законних підставах, то їй 
нічого не лишається, як задовольни
ти свої потреби іншим шляхом, за
плативши гроші так званому ліваку.

Підприємствам 1 організаціям міс 
та необхідно збільшити. в цій п’яти
річці надання платних послуг в 1,3 
раза. Результати першого кварталу 
показали, що ці завдання не вико
нуються. Серед невиконуючих — 14 
підприємств 1 організацій із 36. В їх 
числі ЗИМ, РМЗ, «Торгмаш», ДОК 
та інші.

Тов. Фролов звернувся до депута
тів з пропозицією відзначати день 
міста. Святкувати його в день виз
волення Броварів від німецько фа
шистських загарбників 25 вересня. 
В цьому ж місяці провести в плані 
підготовки до зими огляд всіх побу
тових приміщень 1 їдалень на під
приємствах. Він також запропонував 
завести в міськвиконкомі «екран ро
боти депутатів», де було б видно, як 
хто виконує свій обов’язок.

На сесії в обговоренні доповіді та
кож виступили в. Л. Литвин — за
відуюча відділом магазину № 19 
управління торгівлі, М. Г. Хамбір — 
оздоблювач виробничого деревооб
робного об’єднання, В. М. Троценко — 
завідуючий міським відділом народ
ної освіти.

У роботі сесії взяв участь 1 висту
пив начальник обласного житлового 
управління А. П. Клюев.



коли
НЕ ДО ЕКСПЕРИМЕНТІВ

«ЯКЩО виробництво, 
матеріально технічна база 
залишатимуться незмінни
ми, то .років через п'ять 
нам доведеться думати про 
те. як би не «вилетіти в 
трубу».

Так відверто оцінює ро
боту свого підприємства 
секретар партійної орга
нізації заводу торговель
ного машинобудування 
імені XXVI з’їзду КПРС 
Володимир Петрович Ло
хов. Декому така катего
ричність може видатись 
передчасною. Особливо 
тим. хто звик вірити ли-

ше цифрам, у суть спра
ви не заглиблюється та 1 
в перспективу не загля
дає. Однак партійне бюро, 
адміністрація. реально 
оцінюючи ситуацію. ба
чать майбутнє далеко не 
в рожевих фарбах. Ніко
го не заколисує те, що ко
лектив заводу успішно за
вершив перший рік два
надцятої п'ятирічки, ви
конав піврічні плани дру
гого а усіх техніко еконо
мічних показників. Деталь
но проаналізувавши робо
ту. торгмашівці пересвід
чились. що вони наближа
ються до грані, за якою 
почнеться спад. Щоб по
яснити, чому так склада
ється ситуація, варто за
глянути в недалеке мину
ле підприємства.

РЕТРОСПЕКТИВА
Тоді, у 1960 році, коли 

розпочиналось будівницт
во «Торгмашу». Укооп
спілка переслідувала єди- 
НУ мету — забезпечити 
підпорядковані підприєм
ства 1 магазини різнома
нітними машинами та уні
версальним обладнанням. 
Жили, по суті, одним 
днем, намагалися охопи 
ти неможливе. Так, при
міром, заводу довели пла
ни випуску товарів майже 
трьохсот найменувань. 
Стільки різних технологій, 
напевно, немає на жодно
му з підприємств. Тому й 
зрозумілі труднощі, з 
якими доводиться етика 
тися машинобудівникам. А

до них додалась ще одна 
проблема —- відсутність 
спеціалізованого інсти
туту, звідки можна було 
б черпати проекти розро
бок нової техніки. Дали 
про себе знати й екстен
сивні методи розвитку. По
тужності нарощувались за 
рахунок нових цехів, під
розділів, а коефіцієнт 
змінності обладнання за
лишався низьким. Проте 
це особливо нікого не 
хвилювало, адже обсяги 
виробництва продукції з 
кожним роком зростали. 
А за рахунок чого? Це

мало кого цікавило. Пере
дусім, вірили справним 
цифрам виконання і пере
виконання планів. І ось 
настав момент, коли ди
рекція змушена була за
думатись над тим, що ж 
робити далі. Одразу ж 
скажемо — дещо пізно. 
Звичка працювати по вка
зівках «зверху», не про
являти особистої ініціати
ви привела завод до то
го, що Укоопспілка вже 
не може забезпечувати йо
го необхідними матеріала
ми в повному обсязі. Тоб
то нарощування потужно
стей велось без врахуван
ня реальних можливостей 
суміжників - постачальни. 
ків. Отже, далеко не в 
кращій, так би мовити, 
формі вступив «Торгмаш» 
в

СЬОГОДЕННЯ
Звичайно, мається на 

увазі не липень 1987, а 
час після квітневого 
(1985 р.) Пленуму ЦК 
КПРС, який намітив ге
неральну лінію приско
рення науково . технічно
го прогресу. Стало оче
видним, що старі екстен
сивні методи господарю
вання відходять в минуле, 
а до роботи по-новому тут 
не готові. Звинувачувати 
в цьому тільки партійну 
організацію та адмініст
рацію було б неправиль
ним. Адже чимало проб
лем вирішити власними 
силами без втручання ви- 
щестоячих органів колек-

тив неспроможний. Як, 
приміром, реконструкцію 
підприємства, яке давно 
вже втратило право нази
ватись експерименталь

ним. А вона вкрай необ
хідна. І недарма секре
тар партбюро В. П. Ло
хов* настроєний далеко не 
оптимістично. Адже вирі- 
'.шення цього питання да
ло б змогу створити замк
нутий цикл виробництва.

Правильно ставиться пи
тання і про спеціалізацію 
заводу. Адже сьогодні 
асортимент продукції, яку 
випускає підприємство

налічує 150 найменувань. 
При цьому слід сказати, 
що переважна більшість 
з них користується висо
ким попитом. Проте таке 
розпорошення сил не 
сприяє високій якості 
продукції. Так же само, 
як 1 обладнання в основ
них цехах. Бо хіба можна 
випускати продукцію, яка 
б відповідала всім вимо- 
гами на верстатах, котрі 
працюють ще з перших 
днів пуску «Торгмашу» 1 
давно застаріли як фі
зично, так і морально.

Безперечно, партбюро, 
адміністрація чітко бачать 
сьогодні те, що стоїть на 
заваді високопродуктивній 
праці. Але так же само 
чітко видно й їхню безіні
ціативність в минулому. 
Адже критичне станови 
ще, проблеми виникли не 
протягом одного-двох ро
ків — вони нагромаджу
вались поступово. Тому 
вже сьогодні слід чітко 
бачити перспективи даль
шого розвитку, правильно 
оцінювати ситуацію, щоб 
в майбутньому не перебо
рювати самими ж собі 
створені труднощі. Як бу
ло це, приміром, з атеста. 
цією продукції на держав
ний Знак якості. Взявши 
на себе соціалістичні зо
бов’язання по її випуску, 
колектив в силу об’єктив
них 1 суб’єктивних причин 
слова свого не дотримав. 
І тепер через невміння 
правильно оцінити обста
новку 1 свої сили парт-

бюро, адміністрації дово
диться на всіх рівнях пе
реконувати в нереальнос
ті планів, за які ратували 
самі буквально два роки 
тому.

До проблеми щодо вдо
сконалення виробництва, 
яку можна вирішити вла
сними силами, з повним 
правом можна віднести 
раціоналізаторську та ви
нахідницьку .роботу. На 
підприємстві який вже 
рік говорять про необхід
ність піднести її на вищий 
рівень, проте далі слів 
справа не йде. Тому tvt 1

вдаються до хитрощів. 
Тобто плани запроваджен
ня нової техніки, рацпро- 
позицій складають зани
жені.

Приміром, у першому 
кварталі цього року за
проваджено у виробництво 
нову техніку 1 прогресив
ну технологію з умовним 
річним економічним ефек
том 81 тисяча карбован
ців. Це майже вдвічі 
більше, ніж зроблено у 
1986 за цілий рік

Такий же стан справ з 
винахідництвом та рац- 
пропозиціями. Зобов’язан
ня по них перекривають 
ся, а тих. хто бере актив
ну участь у прискоренні 
науково . технічного про
гресу, можна на пальцях 
перерахувати. Партбюро ж 
у вирішенні цього питан
ня займає позицію спосте
рігача замість того, щоб 
суворо питати з винних. 
Якщо і надалі йти цим 

/шляхом, то невідомо, якою 
ж буде

ПЕРСПЕКТИВА
Скоріше всього такою, 

якою її й бачать: «Як би 
не вилетіти в трубу». Це, 
напевно, нікого не влаш 
товує. Тож, щоб змінити 
майбутнє свого заводу на 
краще, необхідно всім, 
від кого це залежить, 
включитися в боротьбу за 
перетворення намічених 
на підприємстві планів у 
життя. Тобто переходити 
від слів до діла.

В. ТУГЛУК.

На зеленому полі радгоспу імені ХЦе^са 
ударно трудиться комбайнер Василь Макси
мович Мойсеєнко. Механізатор є одним із лі
дерів трудового суперництва на заготівлі кор
мів для худоби. Фото М. Семинога.

СЛУЖБА 01

ЦІНА БЕЗПЕЧНОСТІ
П’ять пожеж трапилось 

з початку року в Гоголе
ві. По чотири — в Кра
си лі вці, Великій Димер- 
ц)і. Світильному, по три 
— в Княжичах, Літках, 
Пухівці, Рожнах. Не обі
йшло це лихо стороною й 
інші населенії пункти Бро- 
варщини. Усього за пер
шу половину нинішнього 
року в місті й селах ра
йону виникло 56 пожеж. 
Наслідки їх трагічні: чо
тири чоловіка загинуло, в 
попіл перетворилися вели
чезні матеріальні ціннос
ті.

Чому так сталося? Та 
таму, що значна кіль
кість мешканців нехтує 
порадами працівників 
держпожнагляду. Навіть 
поверховий аналіз причин 
виникнення пожеж свід
чите», що окрема катего
рія громадян нехтує на
шими порадами й продов
жує необережно поводи 
тися з вогнем, неправиль
но експлуатує печі, елек
тромережі, побутові елек
троприлади й Телевізори.

З таким становищем 
миритися не можна. В 
час. коли в країні розгор

нулася боротьба за підви
щення ефективності гос
подарювання, зростання 
добробуту членів суспіль
ства, силою всієї громади 
треба поставити пожежам 
надійний заслін. І пер
шим кроком на шляху до 
цього повинне стати обо
в’язкове дотримання еле
ментарних вимог пожеж
ної безпеки. Жителям міс
та і району слід постійно 
пам'ятати про недопусти
мість палити цигарки в 
ліжку та в громадських 
місцях, не залишати неза- 
гашені сірники та цигар
ки поблизу легкозаймис
тих предметів, постійно 
перевіряти справність пе
чей, димоходів

Не можіна залишати їх 
без нагляду дорослих у 
будинках 1 квартирах, до 
зволяти гратися з відари- 
тим вогнем. сірниками. 
Словом, кожному мешкан- 
цеві слід постійно пам’я
тати, що Лого безпека пе
ребуває у власних руках.

М. ЛУГОВИН, 
голова президії район
ного добровільного 
протипожежного това
риства.

ПОБАЧИТИ І ВИРІШИТИ ПРОБЛЕМУ
МОЛОДЬ І НАУКОВО-ТЕХНІЧНИЙ ПРОГРЕС

Ірина Коломийцева — старший зоотехнік техно 
лог Українського науково-дослідного Інституту пта
хівництва, філіал якого працює на Київській пта
хофабриці, очолює раду молодих спеціалістів гос
подарства. На прохання редакції вона розповіла, 
з якою метою створено раду і над якими проблема
ми працюють молоді спеціалісти птахофабрики.
На виробництво при

йшов молодий спеціаліст. 
Вчора він був ще студен
том. А сьогодні — пови
нен вирішувати важливі 
господарські проблеми. 
Чи за призначенням вико
ристовується він, чи пра
цюватиме над підвищен
ням ділової кваліфікації, 
чи буде ініціатором у бо
ротьбі за впровадження 
досягнень науки і техні
ки, передового досвіду, 
кращої організації праці, 
технічного переозброєння 
виробництва, чи вболіва
тиме за високу якість 
продукції, творчу спів 
дружність з робітниками? 
Від цього залежить май
бутнє підприємства. Саме 
виховати молодих дбай
ливими господарями, до
помогти їм досконало ово
лодіти кваліфікацією, збу
дити творчу думку покли
кана створена на підпри
ємстві! рада молодих спе
ціалістів.

Робота її здійснюється

за галузевим виробничим 
принципом. Кожен спеці
аліст на своєму робочо- 
му місці піднімає пробле
ми, що потребують вирі
шення, 1 виносить на роз
гляд ради.

Так. через насічку 1 
бій при зборі яєць ми 
втрачаємо 3 проценти 
продукції- А це значить, 
що 7 мільйонів 265 тисяч 
штук їх реалізовуємо по 
ціні, значно нижчій від 
собівартості. Отже, щоро
ку втрачаємо 220 тисяч 
карбованців. З проценти 
за технологією — це нор
ма. Чи можна щось зро
бити, щоб зменшити брак 
яєць? Ми розробили за
ходи, спрямовані на під
вищення якості продук
ції. В ході експерименту 
помічено, що кут нахилу 
сітки підлоги, який пови
нен бути 7 градусів, змі
нюється під вагою птиці. 
Отже, одна з причин уста
новлена. Над вирішенням 
цієї проблеми працюють

зараз молоді спеціалісти.
До складу ради вхо

дить 16 чоловік. Це ді
яльні. енергійні люди. В 
спеціальній анкеті майже 
всі молоді спеціалісти на 
питання, чи є в них про
позиції щодо поліпшення 
або удосконалення вироб 
ництва, відповіли, що є.

Творчо ставиться до ро
боти старший інженер ек
спериментального цеху 
Володимир Кирієнко, 
який визнаний кращим 
раціоналізатором 1986 
року. Торік він подав 8 
раціоналізаторських про
позицій зі значним еконо
мічним ефектом.

Лише у вересні при
йшов на птахофабрику ви
пускник Української сіль
ськогосподарської акаде
мії Ігор Циганок. Він не 
тільки вивчив виробницт
во, а й вніс три рацпро
позиції, удосконалив ана
логово-цифровий датчик 
температури для підтри
мання мікроклімату у 
пташниках. Зацікавлено 
піднімає проблеми вироб
ництва Юрій Кошман та 
інші.

Приємно, що своїми 
проблемами з нами ді
ляться пташниці, брига

дири, вносять пропозиції', 
підказують, над чим слід 
працювати. Так, саме во
ни запропонували зайня
тися спрощенням посадки 
птиці, поліпшенням венти
ляції.

Звичайно, у нас існує 
немало проблем. Це — 1 
відсутність бази, 1 зайня
тість кожного на своєму 
робочому місці. Багато 
експериментів і спостере
жень можна проводити 
лише в ході технологічно
го процесу, коли задіяні 
всі механізми. Та про це 
зможемо говорити, коли 
зарекомендуємо себе як 
справді творча організа
ція.

Ми також проводимо 
культурно-масову роботу, 
відвідали виставку науко
во-технічної творчості мо
лоді на ВДНГ УРСР, на
мітили провести ряд дис
путів, вечорів, маємо на
мір зустрітися з молоди
ми спеціалістами інших 
підприємств. Всі ці захо
ди спрямовані на подання 
допомоги молодим спе
ціалістам в освоєнні ви
робництва, набутті прак 
тичних навиків, доскона 
лому оволодінні кваліфі 
нацією

ФОТОЗВИНУВАЧЕННЯ 
(на прохання читачів)

Це фото ми адресуємо управлінню Південно- 
Західної залізниці. Ремонт платформи, звичайно, 
вкрай необхідна справа. Тільки-от захаращення від
служившими свій строк конструкціями навколиш
ньої території аж ніяк не радує око броварчан. 
І хоч бетонні глиби вже давно встигли порости бу
р’яном і не видні із поїзда, а тим паче із управлін
ня — все ж сподіваємося, що відповідальні товари
ші прислухаються до побажань мешканців міста 
щодо наведення належного порядку біля платформи 
Княжичі. Фото М. Семннога.



БЕЗ КОРІННЯ І
СОХНЕ ВСЕ ЖИВЕ... І

■
■■

У всенародному русі по гідній зустрічі 70р1ччя 
Великого Жовтня бере участь 1 багатомільйонна армія 
діячів радянської культури, зокрема аматори само
діяльного мистецтва. Цій події присвячений II Все
союзний фестиваль народної творчості. У рамках фес
тивалю було організовано 1 свято пісні в Броварах.
С АРВИСТИМ фейєрвер- 
и ком відлунали пісні 1 
мелодії рідного краю, брат
ніх народів СРСР, твори 
радянських композиторів 
і поетів, які прославля
ють рідну Батьківщину, 
партію, народ. У святі 
брали участь одинадцять 
хорових колективів райо
ну загальною кількістю 
понад 400 чоловік, соліс
ти, вокальні ансамблі, 
танцювальні колективи, 
духовий оркестр.

Приємною подією став 
виступ самодіяльного хо
ру з Естонії. До речі ска
зати, що наш хор «Кри
ниця» теж гостював в Ес
тонії минулого року, дві-

чі був учасником свята 
пісні в м. Юрмалі Латвій
ської РСР та в м. Слуць- 
ку. що в Білорусії. Все 
це є свідченням постійно
го піклування про зміц
нення творчих зв’язків, 
дружби між народами 
братніх республік.

Я не ставлю перед собою 
мету детально охаракте
ризувати кожен колектив, 
зупинюсь лише на основ
них моментах свята. Го
ловним було те, що його 
учасники своїм мистецт
вом продемонстрували ви. 
еону ідейність, патріотизм 

люціонерів, радянських 
воїнів, людину праці. 
Особливо слід підкре
слити, що основу програ
ми склали хорові твори 
радянських композиторів 

і народні пісні.
У творах радянських 

композиторів, заснованих 
на інтонаціях народних 
пісень, в самих народних 
піснях, віршах 1 танцях 
у відкристалізованій фор
мі відбивається широкий 
діапазон особистих по
чуттів, у всьому багатст
ві розкривається характер, 
краса і велич радянської 
людини, могутність її ду
ху і трудових звершень, 
відображається ставлення 
широких мас трудящих до 
соціальних явищ, природи. 
Це є прояв могутнього го
лосу самого народу — 
творця історії, а виконав
ці цих творів 1 пісень ста
ють глашатаями його 
прагнень, сподівань і во
лі.

Тому формування у лю
дей смаку до народної 
пісні, народного хорового 
співу як чистого джере
ла, патріотизму є одні
єю з найважливіших і 
пайпочесніших місій ра
дянського мистецтва. Це 
завдання набуває особли
вої актуальності сьогодні, 
коли деяка частина нашої 
молоді захоплюється низь
копробними, протилежни
ми за своїм ідейним зміс
том ідеалам, зразками за
хідної рок-музики, яка 
отруює не тільки музич
но естетичний смак моло
дої людини, а і її душу. 
За захопленням цією му
зикою слідує переймання 
світогляду і манери по
ведінки тих рок-груп, які

її виконують. А їх світо
гляд не може нічого за
пропонувати, крім глибо
кого розпачу перед жит
тям, духовного 1 фізично
го самогубства. їх світог
ляд ме може нічого за
пропонувати, крім втечі 
від боротьби за мужнє ви
рішення назрілих проб
лем.

Народна пісня, яка на
родилася на броварській 
землі, має свою особли
вість, виходить з самих 
глибин. Бо ж цю пісню 
співали наші батьки, ма
тері і батьки наших бать
ків. І тільки тоді почина
єш усвідомлювати її ве
лич. коли опинишся рап-

том далеко від рідного 
дому. Тільки те дерево 
живе, яке має глибоке ко
ріння, бо без коріння сох
не все живе. Так і люди
на Тільки тоді вона мо
же відчувати себе части
ною великого народу і 
бути істинно щасливою, 
коли її дії, думки, пере
конання і почуття повніс
тю співпадають із справа
ми, прагненнями, споді
ваннями 1 світлими ко
муністичними ідеалами 
рідного народу, Батьків

щини, коли її коріння жи
виться чистим джерелом 
народної мудрості, з якої 
вона черпає сили І натх
нення для творчої праці. 
І свято пісні, що недавно 
відбулося, з усією силою 
продемонструвало Ідейну і 
художню досконалість са
модіяльного мистецтва йо
го учасників, а також те. 
що народна творчість є 
міцною, активною і бойо
вою силою в морально-ес
тетичному вихованні тру
дящих, в боротьбі проти 
агресивних вилазок бур
жуазної пропаганди.

Що ж до виступів окре
мих колективів, їх вико
навської майстерності, то 
слід їв першу чергу ска
зати про хор Великоди- 
мерського сільського бу
динку культури. Спів йо
го вирізнявся чистим хо
ровим строєм, добре 

оформленим вокалом, гнуч
кою виразністю. Високу 
виконавську майстерність, 
артистизм, впевнену ма
неру поведінки на сцені 
продемонструвала соліст
ка цього хору Н. Тукало.

Якщо ж характеризувати 
рівень хорових колекти
вів, то можна сказати, що 
він був досить високим. А 
це свідчить про висококва
ліфіковану і серйозну ро
боту керівників 1 учасни
ків хорів. Та було б не
об’єктивно, якби ми 
стверджували, що всі хо
ри співали однаково доб
ре. На жаль, окремим ко
лективам бракувало куль
тури вокалу, вміння справ
лятися з концертним хви
люванням, що призводило 
до порушення чистоти 
хорового звучання, вміння 
співати в складних акус
тичних умовах, якими є 
спів на відкритому по
вітрі. До того ж не всі 
керівники з належною від-

повідальністю поставилися ■ 
до вивчення обов’язкових ■ 
творів, які виконував а 
зведений хор, що, безу- і 
мовно, зменшило вираз- ■ 
ність загального звучання. ■ 

Добре, що на концерті ■ 
були представлені танцю- ■ 
вальні номери і, що від- ! 
радно, у виконанні і до- ■ 
рослиих 1 дитячих колек- ■ 
тивів. Та й в цілому тре- ■ 
ба сказати, що визначань- * 
ною рисою свята стала ■ 
різножанровість. Безпе- ■ 
речно, велику роль віді- ■ 
грали вокальні ансамблі. ■ 
М’яка, лірична манера £ 
відзначала спів жіночого ■ 
вокального ансамблю рад- £ 
госпу імені Кірова, з ■ 
майже професійною май- ■ 
стерністю виступив фольк- ■ 
лорний ансамбль Велико- ■ 
димерського сільського £ 
будинку ікультури «Кали- ■ 
ноиька». ■

Відмінно виступив у 
концерті жіночий вокаль
ний ансамбль «лубу дере
вообробного комбінату. 

Ансамбль виконав твір 
В. Попова на вірші С. 
Єсеніна «Над окошком 
месяц». Спів його виріз
нився барвистим, коло
ритним звучанням кожно
го голосу 1 разом з тим 
врівноваженістю в ціло

му.
Якщо цей колектив спі

вав в академічній манері, 
то фольклорний колектив 
з Підлісся — в суто на
родній, з притаманним на 
родному співу грудозву- 
чанням, завзяттям.

Урізноманітнили про
граму так звані малі фор
ми мистецтва — виступи 
солістів, дуетів, тріо, 
квартетів. Спів у такому 
складі потребує особливої 
майстерності, витримки, 
самовладання у поєднанні 
з творчим натхненням. 
Саме цими якостями, при
міром, був позначений 
спів квартету Гоголівсь- 
кого будинку культури.

Звичайно, неможливо 
охарактеризувати кожний 
колектив. Свято вияви
лось великим творчим 
стимулом для його учас
ників, об'єднало їх серця 
радістю творчого горіння, 
а також принесло велику 
естетичну насолоду слу
хачам. Воно ще раз за
свідчило, що дзвонкова 
криниця Броварщини з по
коління в покоління по
повнюється живлющими 
джерелами народної твор
чості. __

Ю. ЧМІЛЬ, 
викладач Київського пед
інституту їм. О. М. Горь
кого, художній керівник 
народного самодіяльно
го хору «Криниця» рай- 
будинку культури.
ВІД РЕДАКЦІЇ: Після 

проведеного в місті свята 
пісні до газети надійшов 
лист броварчанки Бонда
ренко. Вона, зокрема, на
писала про низький рі
вень виконавської май
стерності більшості са
модіяльних колективів. 
Гадаємо, стаття Ю. Чмі- 
ля дає вичерпну відповідь 
на порушене в листі пи
тання. Що ж до окремих 
зауважень по організації 
заходу, то вони взяті до 
уваги організаторами свя
та.

ПЛАН
РОБОТИ РАЙОННОГО КУЛЬТУРНО СПОРТИВНОГО 

КОМПЛЕКСУ НА ЛИПЕНЬ
«Слава робочим рукам» — виступ 

агітбригади (8 липня, с. Рожни-2, МТФ;
10—17 липня, с. Русанів, 24 липня, 

поле; 19 липня, с. Жердова. агітпробіг, 
с. Требухів, поле).

Зустріч з Героєм Соціалістичної Пра
ці К. Т. Дяченко (9 липня, Світильнів- 
ський будинок культури).

Творча зустріч з народним артистом 
УРСР М. Оляліним (9 липня. Завориць- 
кий будинок культури; 10 липня, Гого- 
лівський будинок культури).

Чемпіонат області з підводного орієн
тування (9 — 12 липня, м. Ставище).

Концерт художньої самодіяльності 
(9 липня, с. Літки — м. Славутич, 
о 10-00; 11 липня, с. Літки — смт. Ка
лита, о 19-00; 9 липня, с. Калинівка — 
с. Димитрово; 17 липня, с. Калинівка — 
с. Заворичі: 23 липня, с. Семиполки — 
с. Заворичі; 25 липня, с. Калинівка — 
с. Рожівка; 25 липня, с. Літки — 
с. Велика Димерка).

«В ім’я миру 1 прогресу» — День ін
формації (11 липня, с. Требухів, бібліо
тека, о 18-00).

«Солдат повернувся додому» — ве- 
чір-зустріч з воїном, звільненим у запас 
(11 липня, Жердівський будинок куль
тури).

Зустріч за «круглим столом» — 
«Сучасна молодь 1 релігія» (11 липня, 
с. Княжичі, бібліотеки №№ 1, 2).

До Дня рибалки. Конкурс на кращого 
рибалку (12 липня, центр с. Требухо- 
ва).

«Два світи — два способи життя» — 
усний журнал (12 липня, Калинівський 
будинок культури). >

Конкурс на кращу піонерську пісню 
(14 липня, с. Літки, школа; 17 липня, 
с. Світильне, школа).

«Працюємо по-новому» —•' тематич
ний вечір (14 липня, Русанівський бу
динок культури).

Огляд літератури «Шляхом миру і 
творення» (15 липня, с. Зазим’я, біб
ліотека).

Вечір-зустріч з ветераном праці, до
яркою Г. Приходько (15 липня, с. Гре
бельки, клуб).

«Бережи здоров’я змолоду» — вечір 
запитань 1 відповідей (18 липня, с. Літ
ки. лікарня).

«Хліборобам славним шана і хвала» 
— урочисті проводи на жнива (18 лип
ня, с. Велика Димерка, польовий стан).

Дитячий ранок «Люби Батьківщину 
всім серцем своїм», присвячений 70-річ- 
чю з дня народження М. Познанської 
(19 липня, Калинівський будинок куль
тури).

Першість області з фігурного водіння 
мотоцикла (19 липня, м. Бориспіль).

Інсценізована казка для дітей 
(19 липня, Пухівський будинок культу
ри).

«Голосуємо за мир» — літературно- 
музична композиція (24 липня, с. Заво
ричі. бібліотека).

«Є хліб — буде пісня, є хліб — буде 
мир» — тематичний вечір (ЗО липня, 
Требухівський будинок культури, 
о 21-00).
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ДОВІДКОВИЙ ВІДДІЛ
Ремонтно-транспортному підприємству РАПО 

НА РОБОТУ ПОТРІБНІ:
— газоелектрозварник III—V розрядів,
— слюсарі по ремонту сільгоспмашин II—V 

розрядів.
Праця відрядна, у першу зміну.
БРОВАРСЬКОМУ АВТОПІДПРИЄМСТВУ 
виробничого автотранспортного об’єднання 

Київської облспоживспілки 
НА ПОСТІЙНУ РОБОТУ 

терміново потрібні 
водії I—II—III класів.

Звертатися на адресу: Бровари, вул. Богун- 
ська, 12.

Райпобуткомбінат приймає замовлення на 
складання меблів, які ви придбали у магазині, 
а також на ремонт і виготовлення нестандарт
них меблів, пошиття чохлів.

Звертатися на адресу: Бровари, вул. Мічурі- 
на, 3, майстерня по виготовленню і ремонту 
меблів. Тел.: 4-13-36.

Адміністрація.

КИЇВСЬКІЙ 
ПТАХОФАБРИЦІ

на постійну роботу
ТЕРМІНОВО 

ПОТРІБНІ:
— муляри 2—5 роз

рядів,
— інженер-конструк- 

ТОр,
— автоелектрик,
— електромонтери 

4—5 розрядів,
— апаратники по ви

робництву яєчного по
рошку,

— коваль 3—5 роз
рядів.

їхати автобусами 
№№ 330, 331, 332 до 
зупинки «Птахофабри
ка».
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